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 Des del Servof s’estan duent a terme mesures per a la 
promoció de l’establiment dels treballadors per compte propi 
mitjançant la creació d’activitat empresarial independent . 
Aquestes mesures són: subvencions per al foment de 
l’autoocupació i la contractació del primer treballador fix 
per part d’un treballador per compte propi; per al 2016, en 
l’avantprojecte de pressupostos de foment d’ocupació tenim 
previstos 3,9 milions d’euros en concepte d’emprenedoria en 
projectes innovadors destinats a les persones autònomes; a 
més, està previst en matèria d’emprenedoria i en el marc del 
programa operatiu regional 2014-2020 una operació nova 
de servei d’assessorament, formació en plans d’empresa, 
estudis de viabilitat i tutorització, i acompanyament a 
emprenedors, molts d’ells autònoms .
 La idea és que és desenvolupe entre 2017-2020 amb un 
import estimat de 7,3 milions d’euros per a atendre prop 
de dos mil dos-cents emprenedors potencials, 3 .340 euros 
import mitjà de l’ajuda . El valor afegit d’aquesta acció és 
que ofereix un servei de suport a emprenedors autònoms i els 
guie en la concepció estratègica del seu negoci previ al seu 
inici .
 També, ens proposem impulsar les línies de finançament 
de projectes innovadors engegats per empreses de menys 
de cinc anys d’antiguitat a través de préstecs participatius; 
crear una nova línia d’emprenedoria social dirigida a donar 
suport a projectes que es desenvolupen al nostre territori i 
que financerament siguen sostenibles en el temps, la línia 
s’ofereix en forma de microcrèdits a fons perdut fins (soroll 
de papers) 25 .000 euros i mitjançant la concessió de préstecs 
participatius fins a 75.000 euros; i crear una finestreta única 
digital sobre cerca i obtenció de finançament de qualsevol 
tipus de modalitat inversora, així com l’assessoria orientativa 
que molts autònoms necessiten .

El senyor president:

 Moltes gràcies, honorable conseller .
 Per a concretar la pregunta té la paraula el senyor 
Woodward .

El senyor Woodward Poch:

 Sí, muchas gracias, señor conseller .
 Tengo dos preguntas para hacerle, espero que en los 
próximos presupuestos tengan presupuesto para tantos 
créditos que nos acaba de displayar.
 Y una cita de nuestro president que nos decía: «Exigiremos 
lo que nos corresponde .»
 Ciudadanos estará atento a todas las medidas que nos 
acaba de desarrollar .
 Gracias .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 Gràcies i desitgem que estiga atent perquè és el que 
volem, ¿no? Però, a més, m’agradaria implementar més 
coses .
 Ja ho he dit, les persones autònomes per a nosaltres, per 
a este govern són molt importants perquè –ja ho ha dit– més 
de tres-centes trenta mil persones són autònoms i representen 
el 20% del PIB valencià .
 I és per això que en poc menys de dos mesos, en aquest 
càrrec de conseller, ja m’he reunit amb l’Associació de 
Treballadors Autònoms, ATA, amb la Unió de Professionals 
i Treballadors Autònoms, UPTA, i amb la Plataforma 
d’Autònoms i Emprenedors . Aquestes persones ens van 
traslladar les seues inquietuds i les seues reivindicacions 

que ens serveixen com a full de ruta i que fem nostres com a 
pla de treball per a donar suport i promoure els autònoms al 
llarg de tota la legislatura . I vaig a dir-li algunes d’aquestes 
mesures que ja estem treballant .
 Al pressupost del 2016 destinarem un milió d’euros 
perquè quatre-cents autònoms de més de quaranta-cinc anys 
i que ja han deixat de cobrar qualsevol prestació per l’atur 
puguen cobrar eixos 426 euros durant un any; elaborarem un 
pla de foment del treball autònom; impulsarem la formació 
entre les persones autònomes i la possibilitat dels certificats 
de professionalitat; anem a crear una xarxa de col·laboració 
entre els autònoms i els cooperativistes; promourem una 
major i millor informació des de les direccions generals 
perquè arribe als autònoms i, sobretot, als xicotets, que 
no són pocs; i anem a fer un seguiment més acurat i una 
sistematització del calendari de subvencions .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, honorable conseller .
 A continuació, per a substanciar la pregunta número 45, 
el diputat Alberto García de Ciudadanos que es dirigirà a la 
vicepresidenta i consellera d’igualtat .
 Quan vosté vullga .

El senyor García Salvador:

 Bona vesprada .
 Senyor president .
 Vicepresidenta .
 Membres del Consell .
 Mire, a l’any 2013 el Grup Compromís estava en 
l’oposició, vostés van plantejar una proposició no de llei 
sobre l’establiment d’un pla de xoc per a respondre i rescatar 
ciutadans i ciutadanes que sol·licitaren la renda garantida de 
ciutadania .
 Igualment, en la defensa d’eixa proposició no de llei, 
en Comissió de Política Social, Ocupació, i Polítiques 
d’Igualtat, el 16 d’abril del mateix any, la senyora Oltra 
Jarque va afirmar: «Nosaltres entenem que les queixes, 
la situació dels retards, els impagaments, etcètera, doncs 
justifiquen de sobra la proposta que fem que és establir un 
pla de xoc amb la corresponent dotació pressupostària . Ja 
vaig tindre ocasió en un ple de demanar que es quintuplicara 
el pressupost en renda garantida de ciutadania i no es 
creguen les seues senyories que és una xifra desorbitada; ens 
ha costat més l’aeroport peatonal de Castelló .»
 Bé, a dia d’avui les coses han canviat, vosté és 
vicepresidenta, vosté està en el poder, i jo vullc saber si es 
manté en eixa afirmació i si això serà possible.

El senyor president:

 Moltes gràcies .
 Té la paraula la vicepresidenta .

El senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies, senyor president .
 Senyor García, moltíssimes gràcies per l’acurat seguiment 
que m’ha fet durant estos anys, li ho agraïsc .
 Jo, òbviament, me mantinc en allò que dia i sobretot 
en les necessitats que tenim de multiplicar la dotació de 
renda garantida de ciutadania; entre altres coses perquè 
si comparem el nostre pressupost de renda garantida de 
ciutadania, sobretot el d’aquell any, ¿eh?, que era prou menor 
que el que tenim enguany, en altres comunitats autònomes, 
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perquè es faça vosté idea, nosaltres enguany, enguany, ¿eh?, 
i és més del que n’hi havia aleshores, tenim 29 milions 
pressupostats per a renda garantida mentre Astúries en té 85 
milions amb una tercera part de la nostra població, ¿no? Per 
tant, jo me mantinc en la necessitat .
 Ara bé, òbviament no serà el primer any de legislatura 
que se quintuplicarà però sí que estem treballant per, primer, 
valoritzar, incrementar substancialment el concepte de renda 
garantida de ciutadania en els pressupostos .
 Segona qüestió –quasi més important que la primera–, 
treballar sobre la llei d’acompanyament perquè estos crèdits 
siguen crèdits que tinguen una preferència .
 I, tercera qüestió, canvis normatius que facen de la renda 
garantida de ciutadania un dret subjectiu, perquè li ha faltat 
a vosté una cosa, i és que jo també en eixa legislatura vaig 
defensar en una proposició de llei el canvi de la llei de renda 
garantida de ciutadania, en què ara també estem treballant, 
perquè fóra reconeguda com un dret subjectiu .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies .
 Per a contestar . . . quan vullga .

El senyor García Salvador:

 (Inoïble)  . . . situació delicada . No obstant això, vosté 
millor que ningú ho sap, és el que està en l’oposició i per a 
què servix l’oposició .
 Jo intento aprendre un poc de vosté també, ¿sap?, la 
veritat siga dita . Entenem això .
 No obstant, sí que és important . . ., a la gent no crear falses 
expectatives, que la gent sàpiga la veritat . Mire, dir la veritat 
en la vida ordinària va bé . Jo estic convençut que en política, 
també . No obstant, anirem parlant, ¿val? (Aplaudiments)

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:
 
 Gràcies, senyor García .
 Em mi trobarà sempre una persona que li dirà la veritat 
o, almenys, la veritat que jo crec en eixe moment; pot estar 
enganyada, però la veritat que jo crec que eixe moment .
 De totes maneres li dic una cosa, els pressupostos els 
aprova esta cambra . Nosaltres farem la proposta, però vosté 
i jo, ací, som el mateix . Jo sóc una de 99 i, en tot cas, els 
pressupostos també són responsabilitat d’esta cambra .
 El que li puc dir és que saben que estem elaborant ara 
el projecte de pressupostos . Aleshores, no podem avançar 
xifres, però, per descomptat, nosaltres no complirem l’1,8% 
dictat pel dogma neoliberal del senyor Montoro . I, en este 
apartat, per descomptat, no serà un 1,8% l’increment, estem 
treballant que siga molt més .
 El primer punt de l’Acord del Botànic, vosté ho sap, és 
el rescat de les persones i, per tant, això tindrà un correlat 
important en l’increment en la Conselleria d’Igualtat i 
Polítiques Inclusives, que és, digam, la conselleria primera 
en el rescat de les persones .
 Vull comentar-li també una cosa . Vosté sap que la renda 
va destinada a les persones més vulnerables de la nostra 
societat i, per tant, és la primera eina que tenim per a 
combatre la pobresa i l’exclusió social .
 Per tant, mire, li dic, en l’exercici 2015 es van unificar totes 
les ajudes en una sola línia pressupostària –això és el que ens 
vàrem trobar– dirigida directament des dels serveis centrals i a 
través dels ajuntaments: 29 milions d’euros, que li dia adés .
 El 13 de juliol, als tretze dies d’estar en el govern, vam 
incrementar ja un 5,5% esta partida amb un 1 .500 .082 euros . 

És important. No és suficient, però és important. Als tretze dies 
d’estar en el govern incrementàrem la partida de renda un 5,5% .
 Pel que fa a la previsió del pressupost . Jo no li puc donar 
xifres concretes, però va tindre un augment substancial i, en 
tot cas, vostés tenen la capacitat d’esmena també, ¿no? A la 
millor, fins i tot, li la vote, mire vosté.
 Però hi ha aspectes que afecten directament a les 
prestacions de la renda i un d’ells és, com vosté sap, la 
modificació normativa de la seua regulació.
 Li dia, sap vosté que n’hi ha una sentència del tribunal 
superior de justícia que vàrem batallar des dels grups de 
l’oposició, que és que la renda se reconega i se pague des del 
moment de la sol·licitud i no des del moment de la resolució, 
com venia aplicant el Partit Popular durant anys i que, 
afortunadament, el tribunal superior de justícia va dir que 
no era correcte, després d’una batalla gran que també vam 
tindre en esta cambra, i vosté segur que recorda . Per tant, ara, 
apliquem una llei conforme a la seua literalitat i conforme a 
les sentències del tribunal superior de justícia .
 També li dic que en la llei d’acompanyament els 
crèdits de renda garantida de ciutadania tindran un caràcter 
preferencial, de manera que siguen crèdits que estiguen per 
davant d’altres crèdits . Fins ara, això estava reservat a alguns 
amiguets . Ara, açò estarà reservat per a les persones més 
vulnerables .
 També la direcció general de planificació, ordenació i 
avaluació ha establit les seues línies d’actuació per a adoptar 
mesures per a combatre les situacions de pobresa extrema, a 
banda de les de la renda garantida . I, també, estem fent una 
mapificació dels serveis per a donar una millor eficiència als 
serveis que se donen i a la lluita que se dóna contra l’exclusió 
social .
 Jo espere . . .

El senyor president:

 Vicepresidenta .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

  . . .–i ja acabe, acabe– tenim 14 .000 expedients –ens vam 
trobar damunt de la taula– de renda garantida de ciutadania 
sense resoldre. Ara, són 13.200. No és suficient. Seguim 
treballant i espere comptar amb la seua complicitat en este 
tema, que estic segura que comptem amb ella .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, molt honorable vicepresidenta .
 A continuació, per a la pregunta 48, l’il·lustre diputat 
David Torres, que formula la pregunta al conseller de 
transparència .

El senyor Torres García:

 Perdonen . (Tus)
 Senyor conseller .
 Primer que tot, agrair la premura amb la qual aquest 
Consell m’ha facilitat el llistat de totes les contractacions 
públiques de 2014 i no he hagut d’esperar dos anys i mig 
com passava en altres legislatures . (Aplaudiments i remors) 
Aixina que moltes gràcies, perquè he hagut d’esperar menys 
d’un mes per poder-ho tindre .
 Com ja sabrà, senyor conseller, la Comissió Nacional 
del Mercat de Valors va xifrar en 48 .000 milions d’euros la 
factura de la corrupció en la contractació pública, que a nivell 
estatal suposa un 4,5% del producte interior brut . Dades que 


